
سیاسی
عقب نشینی اروپایی ها از تحریم سپاه به دلیل مواضع اصولی جمهوری اسلامی ایران بود

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: مواضع اصولی و پافشاری بر مواضع انقلابی از سوی جمهوری اسلامی ایران باعث شد اتحادیه اروپایی از 
تحریم سپاه عقب نشینی کند. زهره الهیان در گفت وگو با فارس افزود: مجلس شورای اسلامی با تدوین طرح اقدام متناسب و متناظر تحریم سپاه توسط اروپا مواضع 
انقلابی خود در حمایت از سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را به رخ اروپایی ها کشید و به همگان نشان داد حامی این نهاد انقلابی در همه شرایط و لحظه ها است. 

سرلشکر باقری در دیدار وزیر دفاع سوریه:
رژیم صهیونیستی باید پاسخگوی 

جنایات خود به جهانیان باشد
رئیس س��تاد کل نیروهای مسلح در دیدار وزیر دفاع 
سوریه گفت: رژیم صهیونیستی در 8 دهه ای که فلسطین 
را اشغال کرده، هر جنایتی که توانسته انجام داده و باید در 

برابر مردم جهان پاسخگو باشد. 
السید العماد علی محمود عباس وزیر دفاع کشور سوریه 
و هیأت همراه پیش از ظهر روز گذشته با حضور در ستاد 
کل نیروهای مسلح با سرلشکر محمد باقری، رئیس ستاد 

کل نیروهای مسلح ایران دیدار و گفت وگو کرد. 
سرلشکر محمد باقری در این دیدار اظهار کرد: سوریه 
از ابتدای اشتغال سرزمین فلسطین در خط مقدم حمایت 
از فلسطین و جهان اسلام بوده و این پایبندی و مقاومت 

ستودنی است. 
وی ادامه داد: البته این وظیفه همه مسلمانان و اعراب 
است در این راه همراه شما باشند. شما تاکنون کار بزرگی 
انجام دادید و ایس��تادگی کردید و خداوند هم ان شاءالله 
کمک می کند. رئیس س��تاد کل نیروهای مسلح گفت: 
رژیم صهیونیس��تی در 8 دهه ای که فلسطین را اشغال 
کرده است، هر جنایاتی که توانسته انجام داده و باید در 

برابر مردم جهان پاسخگو باشد اما این گونه نیست. 
وی افزود: برخی کشورهای عربی که مسیر عادی سازی 
روابط را در پیش گرفتند، خیانتی به آرمان فلس��طین، 
جهان عرب و جهان اسلام داشتند و باید پاسخگو باشند. 
سرلشکر باقری خاطرنشان کرد: دولت و ملت سوریه در 
برابر توطئه ای که در 10 سال گذشته آغاز شد، بحمدالله 
با اراده قوی و ایستادگی جنگیدند و سرزمین خود را حفظ 
کردند و این پیروزی را به جنابعالی و همه همکاران تان 

تبریک می گویم. 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح اظهار داشت: بحمدالله 
سوریه توانست طرح دشمنان خود را به شکست بکشاند. 
این طرح می توانست جهان اسلام و غرب آسیا را به آشوب 
بکشاند که س��وریه آن را به شکست کشاند که این کار 
بزرگی بود. وی گفت: ما افتخار می کنیم در این حماسه 
بزرگ در کنار مردم، دولت و ارتش سوریه مشارکت داشتیم 
و شهدای گرانقدری تقدیم کردیم و درود می فرستیم بر 
سیدالشهدای مقاومت و مبارزه با تروریسم؛ شهید سلیمانی 
عزیز و یاد ایش��ان را گرامی می داریم. سرلش��کر باقری 
خاطرنشان کرد: امنیت در منطقه غرب آسیا به هم پیوسته 
است و امکان ندارد در جایی ناامنی باشد و بقیه جاها امنیت 
داشته باشند، لذا به خاطر این امنیت به هم پیوسته باید این 

همکاری ها ادامه داشته باشد. 

دریادار ایرانی:
 به دنبال نمایش اقتدار 

در همه مرزهای آبی خود هستیم
فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشاره به گسترش دامنه 
ژئوپلیتیکی کشورمان گفت: دیروز در حوزه ژئوپلیتیک 
مرزهای خودمان را گس��ترش داده ایم و قصد داریم این 
اقتدار را در همه مرزهای آبی خودمان نشان دهیم. امیر 
ش��هرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش در جشنواره 
دانش و پژوهش نیروی دریایی ارتش که در س��تاد این 
نیرو برگزار ش��د، با بیان اینکه با توجه به تأکیدات رهبر 
انقلاب، اقت��دار در جهان حرف اول را می زند، گفت: اگر 
همه قدرت ها را داشته باشیم اما آنها را به اقتدار نرسانیم 

یک گام عقب تر هستیم. 
وی اف��زود: ما امروز به عنوان نیروی دریایی ارتش در 
حال گشت زنی در سواحل هستیم و این مأموریت محوله 

به خود را به نحو کامل به انجام می رسانیم. 
دری��ادار ایرانی با اش��اره به اهمیت اقتدار کش��ور در 
حوزه های مختلف بیان کرد: اقتدار کنونی نظام جمهوری 
اسلامی ایران بر پایه علم و دانش محقق شده و ما امروز 
توانسته ایم از طریق این علم و دانش اقتدار خودمان را در 
عرص��ه اقیانوس ها به نمایش در بیاوریم. فرمانده نیروی 
دریایی ارتش ادامه داد: مرزهای آبی کشورمان به عنوان 
مأموریت اولیه ما است اما مرزی برای مأموریت اصلی ما 
وجود ندارد و هر کجا منافع ملی کشور ما باشد ما در آن 

نقطه حضور داریم. 
دریادار ایرانی با بیان اینکه برگزاری رزمایش ها با چند 
نوآوری و به دلیل اتکا به علم و دانش است، تصریح کرد: 
حرکت نیروی دریایی ارتش به س��وی استفاده از علم و 
دانش بنیان  ش��دن به ما کمک می کند تا در حوزه های 
مختلف ش��اهد نوآوری باش��یم. این فرمانده عالی رتبه 
کشورمان با اشاره به گسترش دامنه ژئوپلیتیکی کشورمان 
بیان کرد: امروز در حوزه ژئوپلیتیک مرزهای خودمان را 
گسترش داده ایم و قصد داریم این اقتدار را در همه مرزهای 

آبی خودمان نشان دهیم. 

ششمین جلسه دادگاه تجدیدنظر 
حمید نوری برگزار شد

ششمین جلسه دادگاه تجدیدنظر حمید نوری، شهروند 
ایرانی بازداشت شده در سوئد، دیروز دوشنبه سوم بهمن 
برگزار ش��د و در این جلسه وکلای حمید نوری به دفاع 

از او پرداختند. 
»توماس بودس��تروم«، به همراه »هانا لارس��ون«، به 
عنوان وکلای حمید نوری، بیانیه  ه��ای خود را در دفاع 
از وی قرائت کردند، در این جلس��ه دفاع، »بودستروم«، 
ادله و استدلال های مختلفی را مطرح کرد. در این جلسه 
وکلای حمید نوری در بخشی از اظهارات خود به ادعای 
مطرح شده از سوی وکلای شاکیان، همچنین دادستان 
س��وئد و تناقضات موجود در ارجاع  ها به اسناد ذکرشده 
پرداختند. بودس��تروم در بخشی از سخنان خود گفت: 
ما می دانیم بس��یاری از اطلاع��ات در این پرونده وجود 
دارد ک��ه ما بر آنها تمرک��ز خواهیم کرد. در رابطه با این 
سوالات اولیه باید ادله اثبات را هم با همان دقت بررسی 
کرد. این ادله اثبات به طور کلی از کتاب و مقالاتی است 
که توسط افرادی که ذی نفع هستند نوشته شده و نه آن 
چیزی که از نظر قضایی نیاز است. وکلای حمید نوری 
تاکید کردند: یکسری پژوهشگر هم هستند که اظهارنظر 
کردند و در دنیای دانشگاهی و علمی به تعداد پژوهشگران 
می تواند تئوری وجود داشته باشد، بنابراین اگر صحبت از 
این پژوهشگران است، وقتی صحبت از دادگاه می شود، 

نمی توان این صحبت ها را ادله قرار داد. 

اخبار

سه شنبه 4 بهمن 1401
وطن امروز     شماره 3687

گ�روه سیاس�ی: محمدباق��ر قالیباف روز گذش��ته میزبان 
»ویاچسلاو والودین« همتای روس خود بود. رئیس دومای 
دولتی مجلس فدرال فدراس��یون روسیه و هیأت همراه که 
ش��امل جمعی از رؤسای کمیسیون های دوما و تعدادی از 
معاونان وزرای روسیه در حوزه انرژی، تجارت، حمل و نقل و 
کشاورزی هستند، برای حضور در سومین نشست کمیسیون 
عالی مشترک پارلمانی ایران و روسیه روز گذشته به مجلس 
شورای اسلامی رفتند. بررسی اجرایی سازی تفاهمنامه ها و 
قراردادهای تج��اری - اقتصادی در زمینه های حمل ونقل، 
انرژی، کشاورزی و مبادلات بانکی بین ۲ کشور، مهم ترین 
هدف برگزاری این کمیسیون عالی مشترک پارلمانی بود. 
به گزارش »وطن امروز«، روابط تهران و مسکو که با آغاز 
دولت سیزدهم به سمت روابط راهبردی در حال حرکت بود، 
طی یک سال گذشته و با آغاز جنگ اوکراین، بیش از پیش 
گرم شده است. حالا ایده جهان چندقطبی و ایستادن مقابل 
نظم آمریکایی بعد از جنگ سرد، تبدیل به یکی از شعارهای 
مشترک ۲ کشور شده است. چند روز پیش همزمان با سفر 
فرستاده ویژه رئیس جمهور روسیه به تهران و پیگیری روس ها 
برای تکمیل راه آهن رش��ت- آس��تارا در چارچوب کریدور 
ش��مال- جنوب، بار دیگر گس��ترش بیش از پیش روابط ۲ 
کشور مورد توجه افکار عمومی قرار گرفت؛ روابطی که حالا 
در کنار حوزه انرژی و ترابری در حوزه نظامی نیز گسترش 

یافته و مقامات غربی از آن ابراز نگرانی کرده اند. 
لزوم تس�ریع در اجرای قرارداد همکاری 25 ساله ایران  ■

و روسیه
محمدباقر قالیباف در دیدار ویاچس��لاو والودین، رئیس 
دومای دولتی مجلس فدرال فدراسیون روسیه که در حاشیه 
سومین نشس��ت کمیسیون عالی مش��ترک همکاری های 
پارلمانی مجلس ش��ورای اسلامی و دومای دولتی مجلس 
فدرال فدراسیون روسیه برگزار شد، گفت: بسیار خرسندیم 
که دوران شیوع ویروس کرونا تمام شده و می توانیم سومین 
کمیس��یون عالی مش��ترک ۲ پارلمان را در تهران تشکیل 
دهی��م. هرچند بین برگزاری نشس��ت دوم تا س��وم زمان 
بس��یاری گذشت اما در این مدت اتفاقات مهمی در جهان 
و منطقه رخ داده است. این اتفاقات سبب شد در سال های 
اخیر ش��اهد افزایش ارتباط��ات در بخش های مختلف بین 
فدراسیون روس��یه و ایران باشیم. وی در ادامه اظهار کرد: 
کمیس��یون عالی مشترک زمانی در حال برگزاری است که 
هر ۲ طرف به درک مشترکی از حساسیت ها و همکاری ها 
رس��یده اند و امیدواریم روابط پارلمان ها در س��ال ۲0۲۳ با 

شتاب بیشتری در عرصه های سیاسی، اقتصادی و همچنین 
سایر همکاری های راهبردی مسیر خود را پیدا کند. 

رئیس قوه مقننه با اش��اره به ضرورت توجه به فرصت ها 
اف��زود: پ��س از ورود به ه��ر پدیده و اتفاق��ی، فرصت ها و 
تهدیدهایی به وجود می آید و درست این است که مسؤولان 
۲ کشور، پارلمان ها، دولت ها و ملت ها بتوانند به نوعی عمل 
کنند که حداکثر اس��تفاده از فرصت ها شود و تهدیدها نیز 
به فرصت تبدیل ش��ود، در غی��ر این صورت فرصت ها را از 
دست می دهیم و همچنین فرصت ها به تهدید تبدیل خواهد 
شد. قالیباف تصریح کرد: مسؤولان ما در جمهوری اسلامی 
ایران و فدراسیون روسیه می دانند در روابط دو و چندجانبه 
و موضوعات ملی و منطقه ای در نقطه ای مهم قرار گرفته ایم 
و زمان مهم ترین عنصر در این تصمیم گیری است. وی ادامه 
داد: ما باید نگاه مان به آینده باشد و توافق راهبردی ایران و 
روس��یه باید مورد توجه قرار گیرد. ما باید قرارداد ۲۵ ساله 

را در سریع ترین زمان ممکن اجرایی کنیم. 
معماری جدید جهان ■

ویاچسلاو والودین هم در ادامه این دیدار ضمن تشکر از 
دعوت رئیس مجلس ایران و دیدار و گفت وگوهای حضوری 
پس از به پایان رس��یدن دوران کرونا، گفت: روابط ایران و 
روس��یه مسیر توس��عه مثبتی را پیدا کرده و روابط روسای 
۲ کش��ور نی��ز نش��ان از روابط خوب دوجانب��ه دارد. ما در 
س��طح پارلمان روسیه از همه تلاش های خود برای اجرای 
تصمیمات اتخاذ شده در کمیسیون عالی مشترک استفاده 
خواهیم کرد، همچنین در زمینه پارلمانی می توانیم س��هم 

بزرگی برای توسعه روابط داشته باشیم. 
وی یادآور شد: با توجه به توسعه روابط پارلمانی ایران و 

روسیه، به دنبال یافتن ساختارهای جدید توسعه و تعمیق 
روابط هستیم. مقام بلندپایه روس به قرارداد ۲۵ ساله ایران و 
روسیه اشاره کرد و گفت: این قرارداد تنها شامل روابط جدید 
نیس��ت، بلکه بنایی را برای توسعه روابط ایجاد خواهد کرد. 
رئیس دومای روس��یه ضمن اشاره به نقش قالیباف در عقد 
قرارداد ۲۵ ساله و ارائه پیش نویس آن در سفرش به مسکو 
به مقامات روس، اظهار کرد: امیدوارم در آینده نزدیک این 
قرارداد مورد بررس��ی روسای دولت های ۲ کشور قرار گیرد. 
این قرارداد تنها یک قرارداد راهبردی نیست، بلکه بنایی برای 
توس��عه همکاری ها در تمام زمینه هاست و همچنین بنای 
جدیدی برای همکاری هر چه بیشتر ۲ کشور خواهد بود. 

وی تأکی��د کرد: ما بخوبی آگاهیم باید همه تلاش خود 
را ب��ه کار ببندیم تا معماری جدیدی در برابر جهان ایجاد 
کنیم و این به اراده ۲ کش��ور بس��تگی دارد. ایران و روسیه 
قطعاً از مفهوم معماری جهانی چندقطبی حمایت می کنند. 
ویاچس��لاو والودین با اشاره به تهدیدها و چالش های پیش 
روی ۲ کش��ور گفت: ایران و روسیه مدتی طولانی است با 
تحریم ها و چالش ها مواجه هس��تند که این تهدیدات مانع 
توسعه روابط ما نمی شود، در واقع هدف اصلی تحریم ها حفظ 
هژمونی ایالات متحده در جهان است اما ما از حاکمیت ملی 
خود دفاع  و سرنوشت خود را خودمان تعیین می کنیم. ما 
از س��نت ها، ادبیات و زبان خود حمایت می کنیم و حامی 

سیاست مستقل کشورها هستیم. 
رئیس دومای روسیه تصریح کرد: آنها به دخالت در دیگر 
کش��ورها عادت کرده اند و می خواهند از همه منابع جهان 
برای افزایش ثروت خود استفاده کنند. البته ایالات متحده 
در حال حاضر آسیب دیده اما اتحادیه اروپایی سیاست های 

آمریکا را دنبال می کند، رهبران اروپا بالاجبار باید انرژی و 
گاز مورد نیاز خود را از بازارهای غیر روسیه و با قیمت های 
بیشتر از قبل تهیه کنند که این برای آنها بسیار سخت است. 
وی یادآور ش��د: آمریکا حامل های ان��رژی را برای اروپا 
تأمین می کند اما اروپایی ها باید نفت و گاز را ۴ برابر گران تر 
از قیمتی که خود ایالات متحده استفاده می کند، تهیه کنند 
و این س��بب شده بس��یاری از کارخانجات تولیدی اروپایی 
بسته و به کشورهای دیگر منتقل شود. ویاچسلاو والودین 
تصریح کرد: روابط ایران و روسیه باید بر مبنای اصول احترام 
متقابل، همکاری و تقویت روابط دوجانبه باش��د و قطعاً هر 
آنچ��ه اتفاق خواهد افتاد، تامین کننده منافع ملی و به نفع 

مردم ۲ کشور خواهد بود. 
بای�د از ظرفیت های موجود در روابط دوجانبه اس�تفاده  ■

کنیم
پس از نشس��ت مشترک رئیس مجلس شورای اسلامی 
ایران و رئیس دومای دولتی مجلس فدرال فدراسیون روسیه، 

نشست خبری این دیدار برگزار شد. 
قالیباف در این نشست خبری ضمن خیر مقدم و تشکر 
از رئیس دومای دولتی فدراسیون روسیه و هیأت همراه که 
دعوت مجلس ش��ورای اسلامی را پذیرفته اند، گفت: روابط 
جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه به دلایل مختلف 
از جمله همس��ایگی که بین ۲ کشور وجود دارد، دغدغه ها 
و مش��ترکاتی که در حوزه منطق��ه ای داریم و دیدگاه های 
مش��ترک و همکاری هایی که در س��طح بین المللی بین ۲ 

کشور وجود دارد اهمیت دارد. 
قالیباف تصریح کرد: عضویت فدراسیون روسیه به عنوان 
یکی از اعضای دائم شورای امنیت و همچنین روابط تنگاتنگ 
اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط زیستی در 
بخش های مختلف، اقتضا می کند ما از این فرصت ها حداکثر 
استفاده را بکنیم و در این کمیسیون عالی مشترک پارلمانی 
که س��ومین نشست پس از دوران کروناست، بتوانیم از این 
ظرفیت ها و فرصت ها در روابط دوجانبه استفاده کنیم. رئیس 
قوه مقننه در ادامه اظهار کرد: همین طور که این فرصت ها 
در ارتباط��ات ما وجود دارند، تهدیداتی نیز وجود دارند که 
مهم ترین تهدید امروز تحریم های ظالمانه آمریکاس��ت که 

هر ۲ کشور را تحریم کرد. 
وی افزود: اینها اقتضا می کند که ما بتوانیم با هماهنگی 
و همکاری بیش��تر، در راستای تاکید مقامات ۲ کشور، در 
راس��تای توسعه اقدامات راهبردی و تعمیق روابط ۲ کشور 

در همه عرصه ها تلاش کنیم. 
رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: ما در پارلمان 
۲ کشور باید تلاش کنیم تا بتوانیم در بعد قوانین و نظارت 

برای دولت ها و مردم تسهیل گری کنیم. 
قالیب��اف در ادامه به تش��ریح اولویت های مهمی که در 
نشست روز گذشته به بحث گذاشته شد، پرداخت و گفت: 
سرمایه گذاری هایی که در حوزه نفت و گاز باید شود، بحث 
مربوط به حوزه هاب گازی، بحث کریدور ش��مال - جنوب 
که نه تنها فدراس��یون روسیه، بلکه همه کشورهای اوراسیا 
و بخش��ی از آس��یای میان��ه نیز می توانن��د از این ظرفیت 
اس��تفاده کنند با اولویت اتصال آس��تارا به رشت و توسعه 
آن در بنادر تا بندرعباس و س��رمایه گذاری مشترک هر ۲ 
کش��ور در این زمینه از محور های مورد بحث در نشس��ت 
امروز بود. وی افزود: در حوزه مس��ائل کش��اورزی، غلات، 
ترانزیت و فناوری های مش��ترک بین ۲ کش��ور، همچنین 
در حوزه مس��ائل مربوط، رتق وفتق امور تجار ما در مسائل 
گمرکی و تس��هیل گری در مس��ائل روادی��د و کنترل های 
الکترونی��ک و موارد اینگونه که در مرزها دچار مش��کلات 

نشوند نیز بحث شد. 
ویاچس��لاو والودی��ن، رئیس دومای روس��یه هم در این 
نشس��ت خبری گفت: تحریم هایی که آمریکا علیه ایران و 
روس��یه وضع می کند باعث انس��جام ۲ کشور می شود. وی 
ادامه داد: روابط ایران و روسیه واقعا توسعه یافته است. این 
روابط باید سودمند و واقع بینانه باشد. والودین تصریح کرد: 
انعقاد تفاهمنامه همکاری ایران و روسیه، روابط ۲ کشور را 
عمیق تر خواهد کرد. امیدوارم روابط ایران و روسیه در همه 
عرصه ها گسترش و توسعه یابد. وی ادامه داد: امیدوارم هیأت 
پارلمانی ایران در سال ۲0۲۳ در کنفرانس امنیت در مسکو 
شرکت کند. ما خواستار ساختار عادلانه و جهان چندقطبی 
با کشورهای مستقل هستیم. کشورها باید آزادانه سرنوشت 

و آینده خود را انتخاب کنند. 

دیدار رؤسای پارلمان های ایران و روسیه درباره توسعه مناسبات راهبردی

نظمینودراندازیم
  قالیباف: باید قرارداد 25 ساله را در سریع ترین زمان ممکن اجرایی کنیم

  والودین: باید معماری جدیدی در جهان ایجاد کنیم

گروه سیاس�ی: حجت الاسلام والمس��لمین غلامحس��ین 
محس��نی اژه ای، رئیس دستگاه قضا در جلسه شورای عالی 
قوه قضائیه اظهار کرد: امیدواریم دولت در این ۲ ماه باقیمانده 
از سال تا آغاز ماه مبارک رمضان و سال نو، اقدامات بیشتری 
را جهت رفع مشکلات معیشتی مردم انجام دهد. ما نیز در 
قوه قضائی��ه باید تلاش کنیم در حد مقدور کمک کار دولت 
باش��یم و چنانچه در این شرایط فشار حداکثری دشمنان، 
کسانی در پی اخلال در بازار، احتکار، گرانفروشی و کم فروشی 
هستند، دولت به وسیله تعزیرات برخورد متناسب و قانونی 
را انج��ام دهد و دادس��تان های ما نیز در امر کنترل بازار به 
دولت یاری رسانند. رئیس قوه قضائیه با اشاره به هوشیاری و 
بیداری دستگاه های اطلاعاتی و انتظامی کشور و همچنین 
قوه قضائیه در امر مقابله و مبارزه با ناامنی ها اظهار داش��ت: 
دشمن نهایت تلاش خود را برای ایجاد ناامنی می کند، لذا 
در موضوع امنیت و آرامش مردم نباید کوچک ترین غفلتی 
داش��ت؛ البته همان طور که بارها تاکید کرده ام، باید میان 
افراد فریب خورده و جوانانی که تحت تاثیر القائات دشمنان 
قرار گرفته و احیاناً اقدام مجرمانه ای را مرتکب شدند با عناصر 
اصلی اغتشاشات تفکیک قائل شد؛ بر همین اساس در تلاشیم 

در ایام جشن و سرور پیش  رو 
بس��تری را برای عناصری که 
در جریان اتفاقات اخیر لغزش 
کردند و اکنون نادم هس��تند 
فراهم آوریم تا بتوانند به آغوش 

جامعه بازگردند. 
وی در بخ��ش دیگ��ری از 
اظهاراتش با اش��اره به مقوله 
مبارزه با فس��اد گف��ت: بعضاً 
زمزمه هایی شنیده می شود که 
مبارزه با فس��اد در قوه قضائیه 

کمرنگ ش��ده است، لذا من می خواهم در همین جا تاکید 
کنم مبارزه با فساد توسط قوه قضائیه در دوره تحول و تعالی، 
نه تنها کمرنگ نشده، بلکه به صورت فنی و علمی و مجربانه، 

به نحو مؤثری در حال انجام است.
اژه ای در ادامه به تبیین و تشریح مختصات و ویژگی های 
مقابله با فساد توسط قوه قضائیه در دوره اخیر پرداخت و گفت: 
در دوره تحول و تعالی، تمرکز و تلاش دس��تگاه قضایی آن 
است که مبارزه با فساد و مفاسد اقتصادی سبب لطمه وارد 

آمدن به امر تولید و اش��تغال 
و س��رمایه گذاری نشود، چرا 
که این مق��ولات، امروز جزو 
ضروریات کش��ور است. امروز 
در قوه قضائیه به نحوی تدبیر 
و تمهید ش��ده اس��ت که در 
عین مقابله با فساد و مفاسد 
سرمایه گذارانی  به  اقتصادی، 
ک��ه در پ��ی فعالیت س��الم 
اقتصادی هستند، در راستای 
امنیت سرمایه ش��ان،  تأمین 
اطمینان خاطر داده شود. امروز در قوه قضائیه تمرکز و تلاش 
داریم تا قراردادهای منعقده میان دولت و مردم از استحکام 
برخوردار باشد و تعهدات طرفین در ذیل این قراردادها نیز به 
اندک بهانه ای بر هم نخورد. امروز تلاش ما آن است که بستر 
اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی بهتر و بیشتر برای دولت فراهم 
باشد و این امر ضمانت اجرا نیز داشته باشد؛ امروز تمرکز ما 
آن است تا در فروش اموال مازاد دولتی و بهره گیری از این 
اموال و دارایی ها در مسیر توسعه کشور، اقدامات مطلوب تری 

شود. اژه ای به اهتمام دستگاه قضایی برای انسداد بسترها و 
گلوگاه های فساد با کمک دولت سیزدهم اشاره کرد و اظهار 
داش��ت: قوه قضائیه و زیرمجموعه های آن از جمله سازمان 
بازرسی کل کشور تلاش دارند با اقدامات عالمانه و مجدانه، 
هر جا زمینه و بس��تر بروز و ظهور فس��اد و تخلف به وجود 
آمد، بلافاصله ورود کنند و اقدامات پیشگیرانه لازم را به عمل 
آورند؛ همین اقدامات پیشگیرانه و ورود بموقع دستگاه قضایی 
و سازمان بازرسی مانع بروز و ظهور تخلفات و جرائمی شد 
که هر کدام شان می توانست به تنهایی سبب وقوع فساد و 
ایجاد ده ها پرونده کیفری و ایجاد مش��کل و دردس��ر برای 

دولت و مردم شود. 
وی به ذکر نمونه و مصداقی در همین باره پرداخت و گفت: 
چند ماه قبل سازمان بازرسی گزارش داد در یکی از وزارتخانه ها 
اقدامی در دست اجراست که اگر جلوی آن گرفته نشود، ممکن 
است بیش از ۹00 میلیون یورو، بدون ضوابط و اخذ تضامین 
لازم در اختیار افرادی قرار گیرد. پرداخت این میزان پول بابت 
دریافت کالایی مورد نیاز بود که اصلاً وارد کشور نشده بود؛ در 
واقع وانمود شده بود که آن کالای مورد نیاز وارد کشور شده و 

پرداخت این پول در ازای دریافت آن کالاست.

خبر اژه ای درباره احتمال آزادی تعدادی از بازداشت شدگان پشیمان اغتشاشات اخیر به مناسبت سالروز میلاد امام  علی)ع( 

عیدیبخشش

تأکیدبراجرایکاملتوافقاتایرانوروسیه
رئیس جمهور روز گذشته در دیدار رئیس دومای دولتی مجلس فدرال فدراسیون روسیه، با بیان اینکه روابط اقتصادی 
تهران و مسکو به شکل مستمر در حال تقویت و ارتقاست، گفت: 2 کشور در حوزه های مختلف تجاری، انرژی، ترانزیت و 
حمل و نقل، ظرفیت های متنوع و متعددی دارند که می تواند در زمینه گسترش همکاری ها فعال شود. حجت الاسلام والمسلمین 
سیدابراهیم رئیسی همچنین با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران اجرای کامل توافقات با روسیه را دنبال می کند، افزود: 
ظرفیت های 2 طرف می تواند مکمل یکدیگر باشد و بهره گیری از آنها علاوه بر تأمین منافع 2 کشور، می تواند منافع منطقه ای 
نیز ایجاد کند. »ویاچسلاو والودین« رئیس دومای دولتی مجلس فدرال فدراسیون روسیه نیز در این دیدار مواضع رئیسی 
درباره تقویت روابط منطقه ای و همسایگی را تسهیل کننده گسترش همکاری های 2 کشور دانست و گفت: فدراسیون روسیه 
نیز همین رویکرد و نظر را درباره ارتقای سطح تعاملات با جمهوری اسلامی ایران دارد و دستور کار ما بر اساس اراده سران 

2 کشور تلاش برای توسعه مستمر همکاری هاست. 


